
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ ϵ. oktoďer ϮϬϮϬ stillet følgeŶde 
spørgsŵål Ŷr. ϭϭ ;L ϲϭͿ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesvares. 
Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Lars Boje MathieseŶ ;NBͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϭ:  
”Vil ŵiŶistereŶ overseŶde de ďeregŶiŶger, SuŶdheds‐ og ÆldreŵiŶisteriet lægger til 
gruŶd for, at de saŵlede oŵkostŶiŶger for erhvervslivet ved iŶdførelse af staŶdardi‐
serede pakker på e‐Đigaretter ikke vil overstige ϭϬ ŵillioŶer kroŶer, i forďiŶdelse ŵed 
”Forslag til Lov oŵ æŶdriŶg af lov oŵ forďud ŵod toďaksreklaŵe ŵ.v., lov oŵ to‐
ďaksvarer ŵ.v., lov oŵ elektroŶiske Đigaretter ŵ.v. og forskellige aŶdre love”?” 
 
Svar: 
Jeg kaŶ heŶvise til ŵiŶe svar af d.d. på heŶholdsvis SUU L ϲϭ – spŵ. Ϯ og ϰ. 
 
MiŶisteriet har vurderet, at de øvrige efterlevelseskoŶsekveŶser vedr. staŶdardise‐
riŶg af elektroŶiske Đigaretter udgør uŶder ϭϬ ŵio. kr. Der er derfor ikke geŶŶeŵført 
egeŶtlige ďeregŶiŶger, der Ŷærŵere kvaŶtifiĐerer de erhvervsøkoŶoŵiske koŶse‐
kveŶser ved de foreslåede regler oŵ staŶdardiseriŶg af elektroŶiske Đigaretter ŵ.v. 
Jeg kaŶ herudover supplereŶde oplyse, at ErhvervsstyrelseŶ i forďiŶdelse ŵed høriŶg 
over ďekeŶdtgørelseŶ, der udŵøŶter kraveŶe oŵ staŶdardiseriŶg af elektroŶiske Đi‐
garetter ŵ.v. har vurderet, at kraveŶe til staŶdardiseriŶg i forŵ af at skulle æŶdre ud‐
seeŶdet til det daŶske ŵarked, forveŶtes at ŵedføre ŵiŶdre adŵiŶistrative oŵstil‐
liŶgsoŵkostŶiŶger for erhvervslivet på uŶder ϰ ŵio. kr.  
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